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Éppen a csíki röplabdázás 
egyik legsikeresebb idő-
szakában, 1971-ben ér-

kezett Csíkszeredába Pogonyi 
György, aki korábban, a petro-
zsényi egyetemi évei befejezése 
után kezdett a sportág oktatásá-
val foglalkozni. „Petrozsényben 
fiúkat tanítottam röplabdáz-
ni. Velük eljutottam a megyei 
szintig. Három évet dolgoztam 
ott, aztán egy volt csíkszeredai 
egyetemi csoporttársam hívá-
sára érkeztem Csíkszeredába” 
– ismertette a városba kerülé-
sének körülményeit az egykori 
edző, aki előbb a Hargita me-
gyei röplabdázás egyengetésé-
ért felelt, azután a csíkszeredai 
ifjúsági röplabdacsapat irá-
nyítását vette át. „Három évig 
dolgoztam a megyei sportuni-
ónál, csak ezután vettem át a 
röplabdacsapatot a sportisko-
lánál, mivel a korábbi edző Szé-
kelyudvarhelyre költözött. Ezt 
követően folyamatosan ott dol-
goztam, közel negyven évig fog-
lalkoztam röplabdaoktatással.”

Első osztályban az Akarat 

A csíkszeredai sportiskola 
junior csapata mellett Pogonyi 
György a város fel nőtt csapa-

tának irányítását is átvette, 
mindez 1974-ben történt. „Az 
Akarat feljutott az első osztály-
ba, ezután bíztak meg engem 
azzal, hogy eddzem a csapa-
tot. Egy évet röplabdáztunk a 
legjobbak között, utána vissza-
estünk a másodosztályba. Ez 
felnőtt csapat volt, de az isko-
lás klubunkból is kerültek oda 
játékosok. Többnyire úgy ol-
dottuk meg, hogy három felnőtt 
és három ifjúsági játékos volt 
egyszerre a pályán” – emléke-
zett vissza Pogonyi, aki a má-
sodosztályban játszó csapatot 
több évig irányította, egészen az 
együttes felbomlásáig.

Két csapat, tizenkét edzés

Az Akarat edzéseit a rend-
őrséggel szembeni egykori 
Gyopár Sportszálló pályáján 
tartották, ugyanott zajlottak 
a mérkőzések is. Az ifjúsági 
csapat az egykori magyar líce-
um tornatermében kapott ott-
hont, csak később helyezték 
át a székhelyüket az Octavian 
Goga Gimnázium tornatermé-
be. „Abban az időben heti hat 
edzést tartottam mind a fel-
nőtt csapatnak, mind az if-
júságinak. Mindegyik edzés 
két órás volt, még arra is em-
lékszem, hogy valamilyen ok-

ból kifolyólag a csütörtöki nap 
volt a szabadnap, akkor nem 
edzettünk” – elevenítette fel 
az egykori edzések menetét 
Pogonyi György, aki arról is 
mesélt lapunknak, hogy évek-
kel ezelőtt még a Fekete-ten-
gerre is jártak edzőtáborba, 
többnyire Costinești-re, de 
anyagi nehézségek miatt egy 
idő után ennek vége szakadt.

Szép eredmények

Csíkszeredában évtizede-
kig a röplabdával egyedül fog-
lalkozó tréner emlékei szerint 
kilenc éve, tehát 2008-ban volt 
a legsikeresebb ifjúsági lány-
csapata, amellyel a legjobb 
eredményeket sikerült elér-
nie: az U18-as román orszá-
gos bajnokság dobogójának 
harmadik fokára állhattak fel. 
„Abból a csapatból már csak 
egy lány röplabdázik, ő a ro-

mán röplabda-válogatott csa-
patkapitánya, Adina Salaoru. 
A negyven év alatt nem volt 
még egy i lyen játékosom. 
Büszkén gondolok arra, hogy 
egykor az én tanítványom volt” 
– summázta. Az utolsó gene-
ráció, amelyre még visszaem-
lékszik, három éve végzett, 
az akkori bajnoki idény végén 
bomlott fel a csapat.

Az idős tréner bevallása 
szerint szerette és élvezte a 
munkáját, csak azt sajnálja, 
hogy meglátása szerint egy-
előre nincs olyan személy, 
aki helyettesítse, átvegye az 
ő feladatkörét. „Egyszer egy 
barátom azt kérdezte tőlem, 
hogy nem fáradtam el, mikor 
megyek szabadságra? Erre az 
volt a válaszom, hogy én úgy 
érzem, folyamatosan szabad-
ságon vagyok.”

GERCZUJ TÍMEA

A csíki röplabdázás több évtizedes múltja és kérdőjeles jövője

Ki üti újra a háló fölé a labdát?

Pogonyi György és tanítványai kilenc évvel ezelőtt. 2008-ban a Pro Voley SE bronzérmes lett az U18-as bajnokságban

A csíki röplabda pilla-

natnyilag nem repül 

magasan a háló fölött, 

azonban néhány év-

tizede még első osz-

tályban játszó csapat 

ütötte a labdát Csíksze-

redában. Az eredetileg 

a kézilabda és a tenisz 

egyes elemeit ötvöző 

sportág pár évtizedes 

múltja alatt a román 

válogatottig jutó spor-

tolót is adott a csíksze-

redai röplabda.
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Dobogós lesz az országos ifjúsági lány 
bajnokságban a Pro Voley (U18)

Felbomlott a utolsó csíkszeredai röplabdacsapat

Csíkszeredába érkezett Pogonyi György,
aki átveszi az ifjusági lány röplabdacsapatot

Feljut az Akarat csapat az A-osztályba,
ezt az alakulatot Pogonyi kezdi irányítani

Az Akarat egy év után kiesik az A-ból a B-be
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2008: díjazták a röplabdázó lányokat

2008-ban a Csíki Hírlap is beszámolt arról, hogy Ráduly Róbert 
Kálmán, Csíkszereda polgármestere hivatalában fogadta és díjaz-
ta a város röplabda-csapatát. Abban az esztendőben két kimagas-
ló eredmény született lányröplabdában: a Pro Voley SE bronzér-
mes lett az U18-as bajnokságban, az Octavian Goga Gimnázium 
csapata pedig megnyerte a középiskolások országos bajnokságát. 
A polgármester azon a találkozón sajnálatát fejezte ki, hogy a női 
röplabdában nincs folyamatos utánpótlásképzés Csíkszeredában, 
és a város nem rendelkezik röplabda szakos tanárokkal, olyanok-
kal, akik szeretnék ezt a szép és Csíkszeredában nagy hagyo-
mánnyal rendelkező sportágat oktatni. (DOBOS LÁSZLÓ)




